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MØDEDELTAGERE 

Formand: Lise Lotte Due  
Næstformand:Hanne Vedersø (afbud)  

Rigmor Nielsen  
Gunner Madsen (orlov) 

Erik Nielsen 

Christian Heiberg  
Ole Tinghøj (afbud) 

Ole Klenke (afbud) 
Ruth Rasmussen 

John Jensen 
    

 

   

Referat  
 

1.  Orientering fra kommunen 

v/ Ældre og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe kl. 9.15 – 10.00 

 Budget 2014 

I 2014 skal der tages stilling til den fremtidige drift på 

køkkenområdet. Der er tre løsninger i spil; skal det 
fælleskommunale samarbejde fortsætte, skal det udliciteres, 

eller skal vi have egen produktion. Den nuværende 
samarbejdsaftale med Hillerød udløber den 1. april 2016. 

Caféen på Tolleruphøj lukker. Det betyder, at det fremadrettet 

ikke er muligt for borgere udefra at købe mad i cafeen. Caféen 
på Nordhøj fastholdes. 

Forslag om reduktion af bad til en gang ugentlig og tilbud om 
hovedrengøring er forkastet, mens forslag om at indføre 

velfærdsteknologi i forbindelse med toiletbesøg og klipning af 

tånegle gennemføres. Klipning af tånegle skal finansieres 
indenfor egen budgetramme. 

Pladser i dagaktiviteten halveres. Borgere der pt. er visiteret, 
forbliver i ordningen. Antallet af pladser i demensdaghjem 

udvides fra 12 til 24 pladser, og der etableres 18 nye 
daghjemspladser. 

Der opføres 36 nye plejeboliger på Pedershave. De forventes at 

stå klar i 2017. Der opføres en ny rehabiliteringsafdeling med 30 
pladser. Dermed frigives pladser til yderligere plejeboliger på De 

Tre Ege og Tolleruphøj. Der er endnu ikke taget stilling til, hvor 
afdelingen skal ligge.  

Der bliver i nærmest fremtid nedsat styregruppe og 

arbejdsgrupper i forbindelse med byggeriet. Ældrerådet bliver 
inddraget i samarbejdet.  

Generelt er alle fagudvalg blevet bedt om at komme med forslag 
til budgetforbedringer svarende til 1 % af driftsbudgettet. I 

budgetlægning tages der højde for den demografiske udvikling.   

 
 Retningslinjer ”Frivillig på et omsorgscenter” 

Det er medarbejdernes ansvar at tilberede mad, føre 

egenkontrol og sikre, at forholdene i køkkenerne overholdes. 
Dette kan medføre usikkerhed i forbindelse med de frivilliges 
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gøremål. 

I den kommende uge starter projektet ”Det gode måltid”, hvor 

der bl.a. bliver kigget på rammerne for at skabe hygge omkring 
måltidet og inddragelse af beboere og frivillige. 

 
 Høringsmateriale / sager til orientering 

Det blev aftalt at procedure for høringsmateriale og sager til 

orientering fastholdes. Hvis Ældrerådet ønsker yderligere 

information kontaktes Birte eller Betina. 
 

2.  Godkendelse af dagsorden og referat fra 02.09.2013 

Godkendt uden bemærkning. 

 

3.  Orientering fra formanden 

v/ Lise Lotte Due  

 Else Halling Tangø har trukket sit kandidatur til Ældrerådet. 

 
 Der er modtaget svar fra kommunen vedr. høringssvar på stomi 

og urologiprodukter. Som svar på om EU reglerne er overholdt, 

oplyser kommunen, at der under pkt. 2 i udbudsbetingelserne er 
beskrevet, hvilke regler der udbydes efter. 

 

 Invitation til partnerskabskonference: Vær med til at skabe 

”Patienternes Hospital”. Konferencen afholdes på 
Konferencecentret på Nordsjællands Hospital torsdag den 31. 

oktober 2013 kl. 16.00 – 20.00. Tilmeldingsfrist er 9. oktober 
2013, medlemmer der ønsker at deltage, tilmelder sig selv. 

 

 I Forbindelse med Elværkets 20 års fødselsdagsfest i januar og 

100-års ugen for bygningen i april 2014, inviterer Elværkets 
bestyrelse til et inspirationsmøde den 29. oktober 2013 kl. 

19.00. Tilmelding hurtigt muligt. 
 

 Invitation til dialogmøde om det nye frivillighedscharter. Mødet 

afholdes på Nærum Gymnasium den 23. oktober 2013. 
 

 Den 11. november 2013, afholdes der konference om seniorer 

og medier i fællessalen på Christiansborg. Tilmelding til KLF, 

Kirke og Media på info@klf.dk eller 86 62 74 66. Pris kr. 250,00  

 

4.  Økonomi  

v/ Rigmor Nielsen 

Tilskud fra kommunen for 2. halvår er modtaget. 

Deltagergebyr til Ældrepolitisk konference 10. oktober 2013 på Vingsted 

Hotel og konferencecenter er betalt.  

 

5.  Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst 

Den 12. september deltog Rigmor og Christian på mødet i smagspanelet 
” MAD til hver DAG”. På mødet blev de udleverede smagsprøver 

evalueret. 

 

Lise Lotte deltog på Regionsældrerådsmøde den 18. september. Der var 
oplæg ved Enhedschef for hospitals- og psykiatriplanlægning, Anne 

Skriver, om Region Hovedstadens enstrengede akutsystem fra 1. januar 
2014. 

 

mailto:info@klf.dk


 

3/4 

Lise Lotte og Erik har holdt møde med Frederiksborg Amts Avis, vedr. 

Ældrerådet mening om budgettet for 2014, og det forestående 

Ældrerådsvalg. 

 

6.   Høringssvar 

Sag nr. 66 Ændringer af retningslinjer for indflytning og afvikling af 
plejeboliger. Sag nr. 71 Etablering af akutteam i sygeplejen.  

Brugerundersøgelse MAD til hver DAG. 

Lise Lotte udarbejder høringssvar som medsendes referatet. 

 

7.    Orientering fra fagudvalg 

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 

Orientering fra Lise Lotte – SÆS møde den 9. oktober 2013. 

 Sag nr. 75 Opfølgning på det nære sundhedsvæsen 

 

 Sag nr. 76 Indsatser på demensområdet 

Lise Lotte sender kommentar til Tina Tving Stauning vedr. 

frivillige demensaflastere. Sagen sendes til orientering i 
Ældrerådet 

 
 Sag nr. 77 Rammer for tilsyn i hjemmeplejen og plejeboliger 

Sagen sendes til orientering i Ældrerådet. 

 

 Sag nr. 78 Ændring i retningslinjer for indflytning og afvikling af 

plejeboliger 
Høringssvar fra Ældrerådet drøftes. 

 
 Sag nr. 79 Forløbsprogram Lænderyg 

 

 Sag nr. 80 Egedal og Frederikssund Hjælpemiddeldepot – 

Årsregnskab 2012 

 

Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget 

Orientering fra Erik. 

 

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 

Orientering fra Erik. 

 Sag nr. 86 Godkendelse af projekt vedr. reklamefinansierede 

buslæskærme 
Christian modtog kort over placering af buslæskærmene.  

 

Plan- og Udviklingsudvalget 

Intet. 

 

8.   Næste møde 

Mandag den 4. november 2013 kl. 9.15 på Tolleruphøj, Roskildevej 

160A, 3600 Frederikssund. 

 

9.   Eventuelt 

Det blev besluttet at Lise Lotte modtager tilskud til ny printer.  

 

Ældrerådet ønsker en orientering om, hvor mange procent af 

kommunens beboere på omsorgscentrene der bruger ble. 
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Ældrerådet ønsker oplyst deres rådighedsbeløb for 2014.  

  

 

 

 


